

السيرة الذاتية و العلمية

الاسم واللقب: عجنك يمينة(بشي)

عنوان البريد الالكتروني: adjenekyamina@yahoo.fr

مكان العمل: قسم اللغة العربية و آدابها جامعة الجزائر 2 أبو القاسم سعد الله .

تاريخ التوظيف: 07 / 09 / 1983

المؤهلات العلمية:

شهادة الليسانس، جامعة الجزائر، جوان 1981.

شهادة الماجستير، جامعة الجزائر ماي 1996

شهادة الدكتوراه + التأهيل الجامعي، جامعة الجزائر أفريل 2010

أستاذ التعليم العالي : 2018

الاختصاص: أدب جزائري حديث و قضايا النسوية في الأدب الجزائري و العربي

السيرة المهنية والنشاطات العلمية و البيداغوجية:

أستاذة في قسم اللغة العربية وآدابها، جامعة الجزائر، (منذ 1983).

عضو اللجنة العلمية لقسم اللغة العربية وآدابها، مابين (2001-2003).

أستاذة محاضرة أ في الأدب الجزائري بقسم اللغة العربية و آدابها .

عضو في اللجنة البيداغوجية لقسم اللغة العربية وآدابها 2014 .

عضو مؤسس لشعبة دكتوراه ل م د تخصص : دراسات أدبية نقدية تراثية لقسم اللغة العربية وآدابها لعام 2014.

عضو مشارك في فرق بحث تابعة لوزارة التعليم العالي والبحث العلمي .

المقاييس المدرسة : (مرحلة الليسانس): أدب جزائري حديث ، نقد حديث ، أدب حديث ومعاصر

المقاييس المدرسة (مرحلة ما بعد التدرج):

ماستر: أدب جزائري ، ماجستير : نقد جزائري ، دكتوراه ل م د.: أدب مغربي قديم.

الإشراف على المذكرات العلمية:

أشرفت و ناقشت العديد من مذكرات التخرج: الليسانس ، ماستر ، ماجستير ، دكتوراه.

كما نشرت مقالات علمية عديدة في مجلات علمية وطنية وعربية ذات الاهتمام بقضايا النسوية في الأدب الجزائري و العربي.

كما شاركت في العديد من الملتقيات العلمية الدولية و الوطنية ..

CV

Name and surname: Adjenek Yamina (Bechi)

Email address: adjenek yamina@yahoo.fr

Work place: Department of Arabic Language and Literature, University of Algiers 2, Aboulkacem Saadallah.

Date of employment: 07/09/1983.

Academic qualifications:

Bachelor's degree, University of Algiers, June 1981.

Master's degree, University of Algiers, May 1996.

Doctorate degree + university qualification, University of Algiers, April 2010.

Professor of Higher Education: 2018

Specialization: Modern Algerian Literature and Feminist Issues in Algerian and Arabic Literature

Professional biography and scientific and pedagogical activities:

Professor in the Department of Arabic Language and Literature, University of Algiers, (since 1983).

Member of the Scientific Committee of the Department of Arabic Language and Literature, between (2001-2003).

Lecturer A in Algerian Literature in the Department of Arabic Language and Literature.

Member of the Pedagogical Committee of the Department of Arabic Language and Literature 2014.

Founding member of the PhD section of the LMD specializing in: Literary Critical Heritage Studies in the Department of Arabic Language and Literature for the year 2014.

Participating member of research teams affiliated with the Ministry of Higher Education and Scientific Research.

School standards: (Bachelor's degree): Modern Algerian literature, modern criticism, modern and contemporary literature. School standards (Post-graduation stage): Master's: Algerian literature, Master's: Algerian criticism, PhD: Ancient Moroccan literature.

Supervising scientific theses:

I supervised and discussed many graduation theses: Bachelor's, Master's, Master's, Doctorate.

I also published many scientific articles in national and Arab scientific journals interested in feminist issues in Algerian and Arabic literature.

I also participated in many international and national scientific forums.